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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
UNIVERSAL SERIAL BUS INTERFACES FOR DATA AND POWER –  

 
Part 2-1: Universal Serial Bus Specification, Revision 2.0 

 
FOREWORD 

1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 
all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote 
international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To 
this end and in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, 
Technical Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as “IEC 
Publication(s)”). Their preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested 
in the subject dealt with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-
governmental organizations liaising with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely 
with the International Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by 
agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees. 

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence 
between any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in 
the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications. 

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of 
patent rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

International Standard IEC 62680-2-1 has been prepared by technical area 14: Interfaces and 
methods of measurement for personal computing equipment, of IEC technical committee 100: 
Audio, video and multimedia systems and equipment. 

The text of this standard is based on documents prepared by the USB Implementers Forum 
(USB-IF). The structure and editorial rules used in this publication reflect the practice of the 
organization which submitted it. 

This first edition cancels and replaces IEC 62680-1 published in 2013. This edition constitutes 
a technical revision. 

This bilingual version (2018-10) corresponds to the English version, publishedin 2015-09. 
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The text of this standard is based on the following documents: 

CDV Report on voting 

100/2331/CDV 100/2434/RVC 

 
Full information on the voting for the approval of this standard can be found in the report on 
voting indicated in the above table. 

The French version of this standard has not been voted upon. 

A list of all the parts in the IEC 62680 series, published under the general title Universal serial 
bus interfaces for data and power can be found on the IEC website. 

The committee has decided that the contents of this publication will remain unchanged until 
the stability date indicated on the IEC website under "http://webstore.iec.ch" in the data 
related to the specific publication. At this date, the publication will be 

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 
 
 

IMPORTANT – The 'colour inside' logo on the cover page of this publication 
indicates that it contains colours which are considered to be useful for the correct 
understanding of its contents. Users should therefore print this document using a 
colour printer. 
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INTRODUCTION 

The IEC 62680 series is based on a series of specifications that were originally developed by 
the USB Implementers Forum (USB-IF). These specifications were to submitted to the IEC 
under the auspices of a special agreement between the IEC and the USB IF. 

The USB Implementers Forum, Inc.(USB-IF) is a non-profit corporation founded by the group 
of companies that developed the Universal Serial Bus specification. The USB-IF was formed 
to provide a support organization and forum for the advancement and adoption of Universal 
Serial Bus technology. The Forum facilitates the development of high-quality compatible USB 
peripherals (devices), and promotes the benefits of USB and the quality of products that have 
passed compliance testing. 

ANY USB SPECIFICATIONS ARE PROVIDED TO YOU "AS IS, "WITH NO WARRANTIES 
WHATSOEVER, INCLUDING ANY WARRANTY OF MERCHANTABILITY, NON-
INFRINGEMENT, OR FITNESS FOR ANY PARTICULAR PURPOSE. THE USB 
IMPLEMENTERS FORUM AND THE AUTHORS OF ANY USB SPECIFICATIONS DISCLAIM 
ALL LIABILITY, INCLUDING LIABILITY FOR INFRINGEMENT OF ANY PROPRIETARY 
RIGHTS, RELATING TO USE OR IMPLEMENTATION OR INFORMATION IN THIS 
SPECIFICAITON. 

 
THE PROVISION OF ANY USB SPECIFICATIONS TO YOU DOES NOT PROVIDE YOU 
WITH ANY LICENSE, EXPRESS OR IMPLIED, BY ESTOPPEL OR OTHERWISE, TO ANY 
INTELLECTUAL PROPERTY RIGHTS. 

 
Entering into USB Adopters Agreements may, however, allow a signing company to 
participate in a reciprocal, royalty-free licensing arrangement for compliant products. For 
more information, please see: 
http://www.usb.org/developers/docs/ 
http://www.usb.org/developers/devclass_docs#approved 

 
IEC DOES NOT TAKE ANY POSITION AS TO WHETHER IT IS ADVISABLE FOR YOU TO 
ENTER INTO ANY USB ADOPTERS AGREEMENTS OR TO PARTICIPATE IN THE USB 
IMPLEMENTERS FORUM.” 
This series covers the Universal Series Bus interfaces for data and power and consists of the 
following parts: 

IEC 62680-1-1, Universal Serial Bus interfaces for data and power – Part 1-1: Common 
components – USB Battery Charging Specification, Revision 1.2 

IEC 62680-2-1, Universal Serial Bus interfaces for data and power – Part 2-1: Universal 
Serial Bus Specification, Revision 2.0 

IEC 62680-2-2, Universal Serial Bus interfaces for data and power – Part 2-2: USB Micro-
USB Cables and Connectors Specification, Revision 1.01 

IEC 62680-2-3, Universal Serial Bus interfaces for data and power – Part 2-3: Universal 
Serial Bus Cables and Connectors Class Document, Revision 2.0 

This part of the IEC 62680 series consists of several distinct parts: 

• the main body of the text, which consists of the original specification and all ECN and 
Errata developed by the USB-IF. 

http://www.usb.org/developers/docs/
http://www.usb.org/developers/devclass_docs#approved
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UNIVERSAL SERIAL BUS INTERFACES FOR DATA AND POWER –  
 

Part 2-1: Universal Serial Bus Specification, Revision 2.0 
 
 
 

1 Chapter 1  
Introduction 

1.1 Motivation 

The original motivation for the Universal Serial Bus (USB) came from three interrelated 
considerations: 

• Connection of the PC to the telephone 

It is well understood that the merge of computing and communication will be the basis for the 
next generation of productivity applications. The movement of machine-oriented and human-
oriented data types from one location or environment to another depends on ubiquitous and 
cheap connectivity. Unfortunately, the computing and communication industries have evolved 
independently. The USB provides a ubiquitous link that can be used across a wide range of 
PC-to-telephone interconnects. 

• Ease-of-use 

The lack of flexibility in reconfiguring the PC has been acknowledged as the Achilles’ heel to 
its further deployment. The combination of user-friendly graphical interfaces and the hardware 
and software mechanisms associated with new-generation bus architectures have made 
computers less confrontational and easier to reconfigure. However, from the end user’s point 
of view, the PC’s I/O interfaces, such as serial/parallel ports, keyboard/mouse/joystick 
interfaces, etc., do not have the attributes of plug-and-play. 

• Port expansion 

The addition of external peripherals continues to be constrained by port availability. The lack 
of a bi-directional, low-cost, low-to-mid speed peripheral bus has held back the creative 
proliferation of peripherals such as telephone/fax/modem adapters, answering machines, 
scanners, PDA’s, keyboards, mice, etc. Existing interconnects are optimized for one or two 
point products. As each new function or capability is added to the PC, a new interface has 
been defined to address this need. 

The more recent motivation for USB 2.0 stems from the fact that PCs have increasingly higher 
performance and are capable of processing vast amounts of data. At the same time, PC 
peripherals have added more performance and functionality. User applications such as digital 
imaging demand a high performance connection between the PC and these increasingly 
sophisticated peripherals. USB 2.0 addresses this need by adding a third transfer rate of 480 
Mb/s to the 12 Mb/s and 1.5 Mb/s originally defined for USB. USB 2.0 is a natural evolution of 
USB, delivering the desired bandwidth increase while preserving the original motivations for 
USB and maintaining full compatibility with existing peripherals. 

Thus, USB continues to be the answer to connectivity for the PC architecture. It is a fast, bi-
directional, isochronous, low-cost, dynamically attachable serial interface that is consistent 
with the requirements of the PC platform of today and tomorrow. 

1.2 Objective of the Specification 

This document defines an industry-standard USB. The specification describes the bus 
attributes, the protocol definition, types of transactions, bus management, and the 
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programming interface required to design and build systems and peripherals that are 
compliant with this standard. 

The goal is to enable such devices from different vendors to interoperate in an open 
architecture. The specification is intended as an enhancement to the PC architecture, 
spanning portable, business desktop, and home environments. It is intended that the 
specification allow system OEMs and peripheral developers adequate room for product 
versatility and market differentiation without the burden of carrying obsolete interfaces or 
losing compatibility. 

1.3 Scope of the Document 

The specification is primarily targeted to peripheral developers and system OEMs, but 
provides valuable information for platform operating system/ BIOS/ device driver, adapter 
IHVs/ISVs, and platform/adapter controller vendors. This specification can be used for 
developing new products and associated software. 

1.4 USB Product Compliance 

Adopters of the USB 2.0 specification have signed the USB 2.0 Adopters Agreement, which 
provides them access to a reciprocal royalty-free license from the Promoters and other 
Adopters to certain intellectual property contained in products that are compliant with the USB 
2.0 specification. Adopters can demonstrate compliance with the specification through the 
testing program as defined by the USB Implementers Forum. Products that demonstrate 
compliance with the specification will be granted certain rights to use the USB Implementers 
Forum logo as defined in the logo license. 

1.5 Document Organization 

Chapters 1 through 5 provide an overview for all readers, while Chapters 6 through 11 contain 
detailed technical information defining the USB. 

• Peripheral implementers should particularly read Chapters 5 through 11. 

• USB Host Controller implementers should particularly read Chapters 5 through 8, 10, and 
11. 

• USB device driver implementers should particularly read Chapters 5, 9, and 10. 

This document is complemented and referenced by the Universal Serial Bus Device Class 
Specifications. Device class specifications exist for a wide variety of devices. Please contact 
the USB Implementers Forum for further details. 

Readers are also requested to contact operating system vendors for operating system 
bindings specific to the USB. 
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 

____________ 

 
INTERFACES DE BUS UNIVERSEL EN SÉRIE POUR  
LES DONNÉES ET L'ALIMENTATION ÉLECTRIQUE –  

 
Partie 2-1: Spécification du bus universel en série, révision 2.0 

 
AVANT-PROPOS 

1) La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation 
composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l'IEC). L'IEC a pour 
objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines 
de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l'IEC - entre autres activités - publie des Normes internationales, 
des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des 
Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l'IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux 
travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations 
internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l'IEC, participent également aux 
travaux. L'IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des 
conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l'IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure 
du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l'IEC 
intéressés sont représentés dans chaque comité d'études. 

3) Les Publications de l'IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l'IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l'IEC 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l'IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l'IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l'IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l'IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L'IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l'IEC. L'IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l'IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou mandataires, 
y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités nationaux de l'IEC, 
pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque 
nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les 
dépenses découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l'IEC ou de toute autre 
Publication de l'IEC, ou au crédit qui lui est accordé. 

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication. 

9) L'attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l'IEC peuvent faire 
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INTRODUCTION 

La série IEC 62680 est issue d'une série de spécifications initialement établies par l'USB 
Implementers Forum (USB-IF). Ces spécifications ont été soumises à l'IEC dans le cadre d'un 
accord particulier conclu entre l'IEC et l'USB-IF. 

L'USB Implementers Forum, Inc. (USB-IF) est un organisme à but non lucratif fondé par le 
groupe de sociétés qui a développé la spécification du bus universel en série. L'USB-IF a été 
créé dans le but de proposer un organisme et un forum à même de favoriser la progression et 
l'adoption de la technologie USB. Le forum facilite le développement de périphériques 
(dispositifs) USB compatibles et de haute qualité et promeut les avantages de la 
technologie USB et la qualité des produits qui ont été validés par des essais de conformité. 

L'ENSEMBLE DES SPÉCIFICATIONS USB CI-APRÈS VOUS SONT FOURNIES "EN 
L'ÉTAT", SANS GARANTIE D'AUCUNE SORTE, EN CE COMPRIS TOUTE GARANTIE DE 
QUALITÉ MARCHANDE, DE NON-VIOLATION OU D'ADAPTATION À UN USAGE 
PARTICULIER. L'USB IMPLEMENTERS FORUM ET LES AUTEURS DE L'ENSEMBLE DES 
SPÉCIFICATIONS USB CI-APRÈS DÉCLINENT TOUTE RESPONSABILITÉ, Y COMPRIS 
TOUTE RESPONSABILITÉ RELATIVE À LA VIOLATION DE DROITS DE PROPRIÉTÉ, EN 
CE QUI CONCERNE L'UTILISATION OU LA MISE EN ŒUVRE DES INFORMATIONS 
CONTENUES DANS LA PRÉSENTE SPÉCIFICATION. 

 
LA MISE À DISPOSITION D'UNE SPÉCIFICATION USB, QUELLE QU'ELLE SOIT, 
N'IMPLIQUE L'OCTROI D'AUCUNE LICENCE, EXPRESSE OU IMPLICITE, PAR 
PERCLUSION OU AUTRE, SUR AUCUN DROIT DE PROPRIÉTÉ INTELLECTUELLE. 

 
La conclusion d'accords USB Adopters Agreements peut cependant permettre à une société 
signataire de prendre part à un accord de licence réciproque et libre de redevance sur des 
produits compatibles. Pour plus d'informations, se rendre sur: 
http://www.usb.org/developers/docs/ 
http://www.usb.org/developers/devclass_docs#approved 

 
L'IEC NE PREND PAS POSITION SUR LA QUESTION DE SAVOIR S'IL VAUT LA PEINE 
QUE VOUS CONCLUIEZ UN QUELCONQUE ACCORD USB ADOPTERS AGREEMENT OU 
QUE VOUS PARTICIPIEZ À L'USB IMPLEMENTERS FORUM. 
La présente série traite des interfaces de bus universel en série pour les données et 
l'alimentation électrique et est composée des parties suivantes: 

IEC 62680-1-1, Interfaces de bus universel en série pour les données et l'alimentation 
électrique – Partie 1-1: Composants communs – Spécification de chargement des 
batteries USB, révision 1.2 

IEC 62680-2-1, Interfaces de bus universel en série pour les données et l'alimentation 
électrique – Partie 2-1: Spécification du bus universel en série, révision 2.0 

IEC 62680-2-2, Interfaces de bus universel en série pour les données et l'alimentation 
électrique – Partie 2-2: Spécification des câbles et connecteurs micro-USB, révision 1.01 

IEC 62680-2-3, Interfaces de bus universel en série pour les données et l'alimentation 
électrique – Partie 2-3: Document des classes de câbles et connecteurs USB, révision 2.0 

La présente partie de la série IEC 62680 se compose de différentes parties distinctes: 

• le corps du texte, qui correspond à la spécification initiale, ainsi que l'ensemble des ECN 
et des errata développés par l'USB-IF. 

http://www.usb.org/developers/docs/
http://www.usb.org/developers/devclass_docs#http://www.usb.org/developers/devclass_docs
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INTERFACES DE BUS UNIVERSEL EN SÉRIE POUR  
LES DONNÉES ET L'ALIMENTATION ÉLECTRIQUE –  

 
Partie 2-1: Spécification du bus universel en série, révision 2.0 

 
 
 

1 Chapitre 1 
Introduction 

1.1 Motivation 

Le développement de l'interface de bus universel en série (USB) a été motivé par trois 
facteurs interdépendants: 

• Connexion du PC au téléphone 

Il est largement admis que la fusion des technologies de calcul et de communication constitue 
la base de la prochaine génération d'applications de productivité. Le déplacement des types 
de données orientés machine et humain d'un lieu ou environnement vers un autre nécessite 
une connectivité omniprésente et abordable. Malheureusement, les secteurs du calcul et de la 
communication ont évolué de manière individuelle. L'interface USB assure une liaison 
omniprésente qui peut être utilisée pour différents types d'interconnexions entre un ordinateur 
et un téléphone. 

• Facilité d'utilisation 

Le manque de flexibilité de la reconfiguration de l'ordinateur est reconnu comme le talon 
d'Achille de son déploiement futur. La combinaison des interfaces graphiques conviviales et 
des mécanismes matériels et logiciels associés à la nouvelle génération d'architectures de 
bus ont rendu la reconfiguration des ordinateurs moins hostile et plus facile. Du point de vue 
de l'utilisateur final, les interfaces d'entrée-sortie (E/S) des ordinateurs, tels que les ports 
série/parallèle, les interfaces clavier/souris/joystick, etc., ne disposent cependant pas des 
attributs du Plug and Play. 

• Extension de ports 

L'ajout de périphériques externes est toujours limité par le nombre de ports disponibles. 
L'absence de bus périphérique bidirectionnel basse à moyenne vitesse et à faible coût a 
freiné l'innovation pour certains périphériques, tels que les adaptateurs 
téléphone/télécopie/modem, les répondeurs téléphoniques, les numériseurs, les assistants 
numériques personnels, les claviers, les souris informatiques, etc. Les interconnexions sont 
optimisées pour un ou deux produits ponctuels. Pour chaque nouvelle fonction ou 
fonctionnalité ajoutée à l'ordinateur, une nouvelle interface a été définie pour répondre à ce 
besoin. 

La motivation la plus récente concernant la norme USB 2.0 découle du fait que les 
performances des ordinateurs sont de plus en plus élevées et que les ordinateurs peuvent 
désormais traiter de grandes quantités de données. Parallèlement, les périphériques 
informatiques ont gagné en performances et en fonctionnalités. Les applications destinées 
aux utilisateurs (comme l'imagerie numérique) demandent une connexion hautes 
performances entre l'ordinateur et ces périphériques de plus en plus sophistiqués. La 
norme USB 2.0 répond à ce besoin en ajoutant un troisième débit de transfert de 480 Mbit/s à 
ceux de 12 Mbit/s et 1,5 Mbit/s initialement définis pour l'interface USB. La 
norme USB 2.0 est une évolution naturelle de l'interface USB qui répond aux attentes 
d'augmentation de la bande passante tout en préservant les motivations initiales de 
l'interface USB et en maintenant la pleine compatibilité avec les périphériques existants. 
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L'interface USB reste donc la réponse à la connectivité de l'architecture des ordinateurs. 
C'est une interface série raccordable de manière dynamique à la fois rapide, bidirectionnelle, 
isochrone et faible coût, qui est cohérente avec les exigences des plateformes informatiques 
actuelles et futures. 

1.2 Objectif de la spécification 

Le présent document définit une interface USB normalisée. La spécification décrit les attributs 
du bus, la définition du protocole, les types de transactions, la gestion du bus et l'interface de 
programmation exigée pour la conception et la création des systèmes et des périphériques 
conformes à cette norme. 

L'objectif est de permettre aux dispositifs de différents fournisseurs de fonctionner ensemble 
dans une architecture ouverte. La spécification se veut une amélioration de l'architecture des 
ordinateurs, dans des environnements portables, de bureau et domestiques. La spécification 
vise à accorder aux fabricants d'origine (OEM, Original Equipment Manufacturer) de systèmes 
et aux développeurs de périphériques suffisamment de liberté pour assurer la polyvalence 
des produits et leur différenciation sur le marché sans avoir à prendre en charge des 
interfaces obsolètes ni perdre en termes de compatibilité. 

1.3 Domaine d'application du document 

La spécification s'adresse en premier lieu aux OEM de systèmes et aux développeurs de 
périphériques, mais elle fournit des informations importantes aux fournisseurs de systèmes 
d'exploitation de plateforme/BIOS/pilotes, ainsi qu'aux éditeurs de logiciels 
indépendants/fournisseurs indépendants de matériel d'adaptateurs et aux fournisseurs de 
contrôleurs de plateformes/d'adaptateurs. La présente spécification peut être utilisée pour le 
développement de nouveaux produits et des logiciels associés. 

1.4 Conformité des produits à l'USB 

Les adoptants de la spécification USB 2.0 ont signé l'accord USB 2.0 Adopters Agreement, 
qui leur donne accès à une licence réciproque et libre de droits fournie par les promoteurs et 
d'autres adoptants à certaines propriétés intellectuelles contenues dans les produits 
conformes à la spécification USB 2.0. Les adoptants peuvent démontrer leur conformité à la 
spécification en participant au programme d'essai défini par l'USB Implementers Forum. Les 
produits déclarés conformes à la spécification se verront accorder certains droits pour 
l'utilisation du logo de l'USB Implementers Forum défini dans la licence du logo. 

1.5 Organisation du document 

Les Chapitres 1 à 5 fournissent une vue d'ensemble à tous les lecteurs; les Chapitres 6 à 
11 contiennent des informations techniques précises permettant de définir l'interface USB. 

• Il convient que les responsables de la mise en œuvre de périphériques lisent plus 
particulièrement les Chapitres 5 à 11. 

• Il convient que les responsables de la mise en œuvre de contrôleurs hôtes USB lisent plus 
particulièrement les Chapitres 5, 6, 7, 8, 10 et 11. 

• Il convient que les responsables de la mise en œuvre de pilotes USB lisent plus 
particulièrement les Chapitres 5, 9 et 10. 

Le présent document est complété et référencé par les spécifications des classes de 
dispositifs USB. Les spécifications des classes de dispositifs existent pour une vaste gamme 
de dispositifs. Pour plus d'informations, contacter l'USB Implementers Forum. 

Les lecteurs sont également priés de contacter les fournisseurs de systèmes d'exploitation 
pour toute question concernant les liaisons des systèmes d'exploitation spécifiques à 
l'interface USB. 




